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Verslag PO VWS-CvB

Donderdag 5 maart 2020 VWS Den Haag

Aanwezig:
VWs:

wv EEC EE EX EIEN IEEE EE
1. N.a.v. de vorige vergadering

Tav notitie gegevensuitwisseling : die zal volgend PO besproken worden. De notitie wordt

momenteel afgerond. [EEE IEEE van CvB zal dan aanschuiven. Zij heeft de notitie

opgesteld. Komende dinsdag (10 mrt) zal de internetconsultatie voor de voorgenomen Wet

elektronische gegevensuitwisseling starten en [EE eet het CvB gevraagd te

reageren.

Tav AO: Nevenbevindingen; BBN heeft al meted teruggekoppeld. [EEN geeft aan

dat in de andere landen regelmatig rechtszaken worden gevoerd tav het niet terugkoppelen

van nevenbevindingen. Het is belangrijk dat ons beleid tav nevenbevindingen helder naar

voren komt en zichtbaar is naar de doelgroep en de betrokken professionals. Voorstel is dit

onderwerp op een afstemmingsoverleg te bespreken hoe we op de juiste momenten bv bij

een advies aanvraag GR of advisering van de GR aandacht besteden aan nevenbevindingen.

Daarnaast kijkt het CvB of het onderwerp nevenbevindingen voldoende goed besproken

wordt op de websites van de relevante programma’s voor zowel de burgers als de

professionals

Actielijst

2019

e Actie 2 en 3 afgerond

2020

eo Actie 7 afgerond
eo Actie 5: de discussie tav financiering van de uitvoering is weer opgestart met een nieuwe

groep juristen, die ruimte en mogelijkheden zien. Daar is gisteren een eerste

bijeenkomst over geweest waar ook CvB bij was.

2. Mededelingen

a) Ontwikkelingen CvB

eo Door het vertrek van als Centrumhoofd komt de functie van

Centrumhoofd vrij. Ook zal het MT van het CvB met 1 extra MT lid worden uitgebreid

ivm de hoge workload, deels veroorzaakt door de groei van het CvB (ondermeer door de

verschillende vernieuwingstrajecten die lopen), de complexiteit van de projecten

/programma’s en om programma overstijgende zaken en de samenhang tussen de

programma te op te pakken en te behouden.

Door het vertrek van [ERED] was al 1 plaats vacant. Dat betekent dat er 2 vacatures zijn.

De structuur met 2 afdelingen K&G en PNS zal vooralsnog zo blijven, maar er zullen 2

nieuwe MT leden worden gezocht voor de afdeling PNS. [EXE vanaf 1 april

waarnemend centrumhoofd. Voor k&G komt er een extra coordinator bij.

Dit alles vraagt de komende maanden extra inspanning en we hebben gekeken wat we

nu noodgedwongen enigszins zullen moeten vertragen. Het was onze bedoeling om

zowel het MIBP en de communicatie dialoog voor de zomer af te ronden, maar dat zal

nu pas het najaar worden.

e Coronavirus: binnen het CvB is een klein team geformeerd om te kijken naar mogelijke

gevolgen van verdere verspreiding van het virus op de vos JERE inc dit een goed

initiatief. Vanuit het CvB wordt een korte notitie gemaakt met aandachtspunten en

scenario’s waar over een mogelijk besluit door VWS nodig is. Bv tijdelijk stoppen met
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screening op borstkanker in bussen in bepaalde regio’s of met hielprikscreening als lab

capaciteit nodig is voor diagnostiek corona. Actie 4: (FE zorgt dat VWS een notitie

ontvangt, [EXES) stemt vervolgens intern af over de eventuele besluiten

b) Policy report WHO: Screening en “Relevantie van Europese beleidskaders voor het Centrum

voor Bevolkingsonderzoek, 5e editie (2019/2020)” (ter info)

BE) naar de bijeenkomst in Kopenhagen geweest waar het o.a. Policyreport WHO

Screening input aan heeft gegeven. Het report is zeer leesbaar en geeft de principes weer,

maar ook waar je op moet letten bij screeningsprogramma’s. Op de WHO bijeenkomst was

er veel aandacht voor kwaliteitsborging, nut risicoverhouding, kosten etc. De landen waren

zeer open over hun ervaringen en welke problemen ze tegen kwamen .JRFER wil voor

collega’s VWS graag toelichten wat er aan bod kwam. Actie 5:BEY eeett een toelichting

tijdens een afdelingsoverleg PG in mei. BERLE komt met een datum

Tav de bijlage : Beleidskaders... , geeft aan wat er in de EU speelt op het gebied van

bevolkingsonderzoeken en is nu aangevuld met de laatste ontwikkelingen. Ook is er het e.a.

over de WHO opgenomen. Voor PG interessant om te weten wat er speelt bij de EU/WHO,

maar ook kan het interessant zijn voor programma directie internationaal.

3. Centrumbrede en programma-overstijgende activiteiten

a) Evaluatie taken pakket 2019 (zie bijlage voor ingevulde formulier)
e Ook het CvB ervaart de samenwerking als constructief en prettig met korte lijnen.

eo Nav de evaluatie geeft CvB nog terug dat er wel verschil is tussen de verschillende

beleidsambtenaren in hoeverre ze informatie met het CvB willen delen. Soms is men

erg formeel en wordt het niet van te voren gedeeld. Het RIVM kan dan ook niet acteren

daarop.

eo Nav de evaluatie is er nog de vraag vanuit VWS of er nog een formele evaluatie van het

CvB zoals die heeft plaatsgevanden in 2013 in opdracht van de RvT van het RIVM. Het

CvB zoekt dit uit (Actie 6).
e In navolging op het bezoek van het CvB aan VWS, zullen we in oktober een tegenbezoek

van VWS op het RIVM organiseren. Onderwerp zal zijn Hoe zien BVQ’s er over 10 jaar

uit, en dit samen adresseren in een dagdeel, gevolgd door informeel moment, bijv. in

oktober. Actie (f 5120 | 512 |
b) Hoe werken we binnen de lijn op een goede manier

Hoe we werken binnen de lijn en hoe de niveaus werken zullen we herijken als de nieuwe

MT leden bij het Cvb er zijn. De huidige lijn tussen Ei en

Coy
kort en werkt effectief

zonder formele agenda of ophalen input uit medewerkers zoals wel bij vergelijkbare

overleggen. Dit hangt ook samen met de nauwe werkrelatie die we hebben waarbij snel

schakelen nodig is. Dit is positief en belangrijk om te behouden.

¢) Inzet landsadvocaat

Nav de mail van] aan|ERES)mbt het opnemen van kosten voor de evenvele inzet van

de landsadvocaat, heeft het CvB een aantal vragen.

Bijvoorbeeld: Het inschakelen van de Landsadvocaat door juridische zaken van VWS

vanwege capaciteitsproblemen: Krijgt het RIVM daar dan een rekening voor? Volgende keer

bespreken we dit aiJEREer bij is.

4, Uit de programma’s:

a) Geen nieuwe dingen

b) Europe’s Beating Cancer Plan



Er zijn voor de bvo’'s naar kanker veel Europese initiatieven. Er ligt ook een verzoek voor een

vragenlijst. Er wordt afgesproken deze te mailen naar zorgverleners die een relevante

bijdrage kunnen leveren. Tav andere initiatieven en verzoeken wordt er een afspraak

gemaakt tussen VWS en CvB om dit te bespreken

Voorstel telco [SEN EEE

hoe hiermee om te gaan (actie 8)

SHEE om te bespreken welke EUR initiatieven er zijn en
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5. Opdrachtverlening en rapportages:

a) Offertes 2020

Ook de goedkeuringsbrieven tav de offertes Implementatie pneumokokken en Verkorte UVT

MRI inzet in BVO BK zijn door het RIVM ontvangen.

6. Volgende overleggen:

Donderdag 2 april van 9 — 10.30 in Beatrixhal Utrecht.

Mogelijke onderwerpen: Vervolg op tweede prioriteringssessie met GR, VWS, ZONmW en CvB;

voortgang Communcatie dialoog, Uitkomsten Centrumdag CvB (mjbp).

Nr Verslag- Actie Wie Wanneer

datum

Acties 2020

8 Maart ‘20 me {ERIEZS bespreken welke Maart

EU initiatieven er zijn en hoe hiermee om te gaan

7 Maart ‘20 = Organiseren werkbezoek VWS met als onderwerp: Hoe 2 | Oktober
zien BVO's er over 10 jaar uit ara

6 Maart ‘20 | Vind er op termijn nog een evaluatie plaats van het CvB, sm

zoals in 2013 is gedaan in opdracht van de CvT van het

RIVM?

5 Maart ‘20 [ 5.1.20 80 een toelichting tijdens een afdelingsoverleg

al
Mei 2020

PG in mei. 5.1.2e

4 Maart 20 BE zoret dat VWS een notitie ontvangt, JE stemt 5.1.2e 4) asm

vervolgens intern af over de eventuele besluiten 5.1.2e

1 Febr ‘20 Voorbereiding fase 1 Communicatie dialoog CvB Komende

maanden

Acties 2019

14 5sept ‘19 | Bespreken bij welk POBEE veie kan zijn Januari

(naars PO CvB algemeen)
8 4 apr ‘19 Financiering LRCB, Ligt nu bij landsadvocaat BEN Lopend

EEN
5 7 mrt ‘19 | Overzicht maken wat de SO’s zelf doen en wat ze lopend

aanbesteden.

Traject blijven volgen wordt nu weer opgestart bij VWS

Acties 2018

19 8 mei ‘18 | Meerjarig programmeren: wordt door controllers RIVM 2020

en 11 juni | en financiéle mw. VWS besproken. IEEen
De discussie is inmiddels weer opgepakt binnen het
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RIVM, we wachten af.

12 8 mrt ‘18 | Vervolg t.a.v. terugkoppeling gegevens uit ziekenhuizen. |VWS en CvB | PO april

8 mei ‘18 | Zie voortgang verslag december 2019 en sessie februari 2020

7 feb ‘19 | 2020 (notie volgt)
4 apr ‘19

5 dec ‘19

Afgehandeld

3 Febr “20 Controleren of link hetzelfde blijft voor Engelstalige site | size | Maart

over BVO’s op RIVM site

2 Febr “20 Doel van prioritering sessie uitleggen in 20 februari

prioriteringsoverleg 20 febr.

Tineke belt Patricia tav afspraken nevenbevindingen zsm27 7 nov “19

BVO BK
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Bijlage 1: Beoordeling Programma 12: Centrum voor

Bevolkingsonderzoek 2019

Beoordeling RIVM-programma’s: Gespreksleidraad

Programma 12: Centrum voor Bevolkingsonderzoek
Besproken op 5 maart 2020

Aanwezig: Renske Tol (programmahouder voor programma 12),IEEIEE,
1cfo] en CvB/RIVM

Gespreksonderwerpen
e« Resultaat:

o (Inhoudelijke) kwaliteit: hoog evenals vorige jaren met hoge bereidheid om

de krappe deadlines te halen (bijv bij de PNS programma’s)
o Bruikbaarheid en toepasbaarheid voor beleid/toezicht: Die zijn goed

bruikbaar

o Externe communicatie: wordt goed afgestemd

e Proces: Proces loopt ook goed, heel fijn dat dat zo goed gaat
o Onderlinge communicatie: Goed er zijn korte lijnen over en VWS wordt niet

verrast door de producten
o Planning, voortgang en doorlooptijd: er is hoge bereidheid om de krappe

deadlines te halen (bijv bij de PNS programma’s)
o Tijdigheid (incl. omvang vertraagde productie): dit jaar was de vertraagde

productie wat hoger dan voorafgaande jaren. Dit kwam door 2 grote

projecten die minder snel uitgezet konden worden dan voorzien was. Dit is

echter iets incidenteels.

e« Leren van voorbeelden:

o Best practices:
»  Twee opdrachten die goed zijn verlopen:

» In het kader leren van voorbeelden was het werkbezoek aan

Sanquin georganiseerd vanuit het PSIE programma zeer

inspirerend en gaf een goed beeld van de werkzaamheden van

Sanquin. Ook is mogelijkheid voor een vervolg op het werkbezoek

besproken in het kader van de FNAIT studie (mogelijk ook

interessant voor het hogere management).
» Binnen de kankerprogramma’s loopt het ook allemaal goed en is

men erg tevreden.

= Het bezoek aan VWS door het CvB vond VWS erg leuk, evenals het

CvB voor wie het zeer leerzaam was. Idee voor vervolg: hoe zien

BVO’s er over 10 jaar uit, samen adresseren in dagdeel op het

RIVM. Gevolgd door bijv. informeel moment. Bv okt, Renske/
Barbara aanspreekpunt

»  Waarom is het oordeel positief? (zie hierboven)
o Te verbeteren:

»  Twee opdrachten waarvan de uitvoering kan verbeteren.
»  Vorig jaar is afgesproken meer in te zetten op het bespreken van

strategische onderwerpen op de PO’s. Daar kunnen we wederzijds

nog meer in investeren en ook de tijd voor vrijmaken. In de waan

van de dag is het lastig om tijd te maken voor reflectiemomenten.
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= Het RIVM zit soms diep in de inhoud en de vertaalslag naar beleid

vraagt soms nog meer aandacht. De beleidsambtenaren moeten

zaken kunnen uitleggen aan de TK, want er komen soms kritische

vragen (en er zijn nu veel meer moties en vaker VAQO's dan een

aantal jaren geleden). Mogelijke oplossing: vroeger in het proces

met elkaar bespreken welke vragen er waarschijnlijk gaan komen

en welke informatie VWS dan nodig heeft om de vragen te kunnen

onderbouwen.

» Op welke vlakken moet het verbeteren? (zie hierboven)

Algehele beoordeling voor de bijdrage van het RIVM aan het programma:

o X Zeer goed
o Goed

o Ruim voldoende

o Voldoende

o Onvoldoende

Geef een toelichting bij veranderingen in de beoordeling ten opzichte van het

voorgaande jaar.

Conclusies, afspraken voor de toekomst

VWS is heel tevreden over de bijdrage van het RIVM aan dit programma

inhoudelijk en procesmatig. De samenwerking is goed. Meest belangrijke

aandachtspunt is dat we gezamenlijk nog een betere vorm vinden om met name

bij innovaties in de programma’s te zorgen dat VWS in staat is om

(gedetailleerde) vragen te beantwoorden bijvoorbeeld over waarom invoering

enige tijd vraagt. De afspraak is om vroeger in het proces bv bij verkenningen/
UVT hier gezamenlijk over te spreken en dan beter op vragen te kunnen

anticiperen. Dit met behoud van de onafhankelijke rol van het RIVM CvB.


